

NEWSLETTER

Issue: 47

26 - 30 Sep 2021

العـدد: 47

النشرة الإلكترونية

"أكثر ما نفاخر به الناس والعالم ليس ارتفاع مبانينا، ولا اتساع شوارعنا، أو ضخامة أسواقنا، بل نفاخر بانفتاح أمتنا وتسامحها. وينبع فخرنا من حقيقة أننا في دولة يمكن للجميع على السواء تحقيق النجاح بها بغض النظر عن اختلافاتهم".

"What makes us proud of our nation is not the height of our buildings, the breadth of our streets, or the magnitude of our shopping malls, but rather the openness and tolerance of our nation. Our pride stems from the fact that we are a country where everyone thrives equally regardless of their differences."

His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai

صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي رعاه الله





Dubai Maritime City Authority discusses cooperation with the "Enterprise Singapore"

His Excellency Sheikh Saeed bin Ahmed bin Khalifa Al Maktoum, Executive Director of Dubai Maritime City Authority (DMCA), received a delegation from the "Enterprise Singapore" which is a government organization under the Ministry of Trade and Industry of Singapore, headed by Sugumaran Devaraja, Regional Director for the Middle East and North Africa, in the context of discussing ways to develop prospects for cooperation between the maritime sector's pioneers on both sides.

The meeting, which was held at the headquarters of the Dubai Maritime City Authority in Dubai, sought to map out the opportunities to enhance effective cooperation and exchange of experiences between the authority and the entity, especially in the field of smart maritime technology, innovations and related technical solutions, as well as exploring ways to develop the maritime sector in Dubai.

The Executive Director of the Dubai Maritime City Authority stressed the authority's keenness to strengthen strategic partnership and cooperation with various stakeholders with the aim of promoting innovation in marine entertainment sectors, and launching projects and initiatives that contribute to achieving the goals of both parties, emphasized that Dubai occupies an advanced position in terms of flexibility and readiness because of its advantages. Adding that DMCA is dedicated to regulating, promoting and enhancing maritime activity to reaffirming Dubai's position as a first-class competitive marine hub.

من جانبه أعرب سوجوماران ديفاراجا، عن إعجابه بالجهود التي تبذلها السلطة في ترسيخ المكانة البحرية For his part, Sujumaran Devaraja expressed his admiration for the authority's efforts to consolidate the emirate's maritime and competitive position, in order to advance the development of the maritime sector, which contributes to promoting economic growth, achieving sustainable development goals, and consolidating Dubai's advanced position among the world's top maritime centers.

سلطة مدينة دبي الملاحية تبحث آفاق التعاون مع "مشروع سنغافورة"

استقبل سعادة الشيخ سعيد بن أحمد آل مكتوم، المدير التنفيذي لسلطة مدينة دي الملاحية، وفداً من مشروع سنغافورة التابع لوزارة التجارة والصناعة السنغافورية، برئاسة سوجوماران ديفاراجا، المدير الإقليمي في مشاريع سنغافورة لمنطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، في إطار بحث آفاق التعاون المشترك بين روّاد القطاع البحرى في الجانبين.

وركّز اللقاء الذي عقد بمقر السلطة في دبي على فرص تعزيز التعاون الفعّال وتبادل الخبرات بين الجانبين، خاصة في مجال التكنولوجيا الملاحية الذكية، والابتكارات والحلول التقنية ذات العلاقة، إلى جانب استطلاع سبل تطوير القطاع البحري في إمارة دي.

وأكّد المدير التنفيذي لسلطة مدينة دي الملاحية حرص السلطة على تعزيز الشراكة الاستراتيجية وعلاقات التعاون مع مختلف الجهات المعنية بهدف تعزيز الابتكار في القطاع البحري والقطاع الملاحة الترفيهية، وإطلاق مشاريع ومبادرات تسهم في تحقيق أهداف الجانبين، موضحاً أن دبي تحتل مكانة متقدمة في المرونة والجاهزية نظراً للمميزات التي تتمتع بها، مشيراً إلى أن السلطة الملاحية تكرّس جهودها لتنظيم وتسهيل وتعزيز النشاط البحري وتوظيف الآفاق الواعدة وصولاً إلى قطاع بحري تنافسي

والتنافسية للإمارة٬ في سبيل دفع عجلة تطوير القطاع البحري بما يسهم في دعم النمو الاقتصادي وتحقيق أهداف التنمية المستدامة، وتعزيز المكانة المتقدمة التي تحتلها دي ضمن مصاف أفضل المراكز البحرية الرائدة عالمياً.

الازدهار من خلال التقدم Prosperity through progress

ابتکـــارات Innovations

أبل تطلق ميزة جديدة على هواتفها تخبر الآخرين بأنك "مشغول" Apple launches new feature on their phones that tells others that you are "busy"

أظهر نظام التشغيل الجديد iOS15 الذي أطلقته "أبل" مؤخرًا وضعًا سريًا جديدًا لهواتف آيفون يحذر الأشخاص الآخرين من أنك مشغول جدًّا ولا يمكنهم إرسـال رسـائل نصية إلى هاتفك.

والوضع الجديد الذي يحمل اسم "فوكس" مصمم لإعلام الآخرين بأنك تركز على شيء آخر أكثر أهمية، لذا لن تتلقى إشعارات برسائلهم.

وضع "فوكس" الجديد هو إعداد تبديل يعمل على تعديل طريقة ع<mark>مل ج</mark>هاز آيفون، ويمكن أن يحظر هذا الوضع الإشعارات الواردة من الرسائل، وسيؤدي هذا إلى إبلاغ أي <mark>شخص</mark> يراسلك بأنك لن تتلقى نافذة منبثقة حول رسائله النصية.

كما سيظل لدى الآخرين خيار تجاوز التركيز وإخطارك على أي حال، وهذا مفيد إذا كانت هناك حالة طوارئ أو يحاول شخص ما إخبارك بشيء مهم لا يمكن تأجيله.

The new Apple iOS15 recently introduced a new secret mode that warns others that you're too busy and can't receive their messages.

The new "Fox" mode is designed to let other people know that you're focused on something else that's more important, so you won't get any notifications.

The new "Fox" mode is a switch setting that modifies the way the iPhone works, and this mode can block notifications coming from messages, and this will notify anyone who's texting you that you won't be able to receive a popup window about their text messages.

Others will still have the option of passing the focus and notifying you anyway, which is helpful if there is an emergency case or someone is trying to tell you something important that cannot be delayed.

الـــــتميـز Excellence

التميز هو السعي لبذل قصارى جهدنا من خلال المواهب والقدرات التي منحنا الله إياها

Excellence is pursuing and doing the best we can with the gifts and abilities God gives us.



عدســة مـوظفينا Employees Lens

بواسطة عدسة ريجي نيس، الدعم الفني Through the Lens of Mr. Riggi Neis, IT Support













Weather Condition

ـــالة الطقس

الخميس Thursday 09/30 H: 38°C L: 28°C الجمعة Friday 10/01 H: 36°C L: 29°C السبت Saturday 10/02

H: 37°C L: 39°C

إعــــــــلان داخــلــــــي <u>Internal Announc</u>ement

كرمت القيادة العامة لشرطة دبي، سلطة مدينة دبي الملاحية وذلك نظير الجهود المبذولة من قبلهم بالتعاون مع عموم الشركاء، والتي انعكست في فوز دبي بجائزة "المدينة النموذجية في مجال المرونة والذكاء والاستدامة" المقدمة من مكتب الأمم المتحدة للحد من المخاطر والكوارث، وهي الجائزة التي تُمنح لأفضل المدن العالمية في كفاءة الإجراءات التي تعزز من المرونة والحد من المخاطر، حيث تم تصنيف دبي ضمن المركز الأول عالمياً للمرونة، وهي المدينة الوحيدة التي حصلت على هذا التكريم، من بين 56 مدينة تم تصنيفها 4367 مدينة تنافست على نيل هذه الجائزة.

واعتمد تقييم مدينة دبي من قبل الأمم المتحدة على 10 معايير رئيسية تتفرع منها 117 معياراً فرعياً، وتتولى القيادة العامة لشرطة دبي قيادة محور المرونة مع شركائها من القطاعين العام والخاص، والمؤلف من 23 جهة حكومية، وسبع جهات خاصة ومنظمات المجتمع المدني في دبي.



Dubai Police honored the DMCA for their efforts in cooperation with all partners, which were helped Dubai gain the UN Office for Disaster Risk Reduction's recognition as a Role Model for a smart, sustainable, and resilient city. This recognition acknowledges Dubai's adoption of best practices and innovative approaches in disaster risk reduction. Dubai was ranked first globally in term of resilience. It was also the only city to be recognized among 56 cities shortlisted from 4,357 competing cities.

The assessment of Dubai by the UN focused on 10 Essentials for Making Cities Resilient, 117 indicator criteria, and other requirements and conditions. While Dubai Police leads the Resilience Pillar with Dubai's government and private partners, which are comprised of 23 government entities, 7 private entities and civil society organizations in Dubai.



طاقــة إيجابيــة Positive Vibes

أعط الحياة معنى بالكلمة الطيبة Give life meaning through the kind word

سلاماً للذين يقولون لنا كلاماً طيباً، فكل كلمة صالحة مهما بدت بسيطة وصغيرة إذا وقعت على القلب أحيته وغيرته، ورغم إيماننا التام بأن الأفعال أبلغ وأعمق من الأقوال، علينا أن ندرك أن العلاقات الإنسانية أساسها التقبل وليس التحمل. أتعلمون أن أسوء إحساس يمكن أن تقدمه لإنسان هو أن تجرحه بكلماتك تحت مسمى "الصراحة". فلماذا لا نتذكر قوله تعالى: "ألم تركيف ضرب الله مثلا كلمة طيبة كشجرة طبية أصلها ثابت وفرعها في السماء"

بقلم: **أميرة جمعة** تنفيذي فعاليات - إدارة الاستراتيجية والاتصال

We appreciate those who say kind words to us, because every good word, no matter how simple it may seem, will revive and change the heart. Despite our belief that actions speak louder and deeper than words, we must realize that human relationships are grounded in acceptance, not endurance. The worst feeling you can give others is to hurt them with your words in the name of "honesty". So why do we not remember the verses of the Holy Quran: "A goodly word like a goodly tree, whose root is firmly fixed, and its branches (reach) to the heavens"

Written by: Ameirah Jumah

Event Executive - Strategy & Commucications Dept.

PCFC

تعد مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة إحدى مؤسسات حكومة دبي، والتي تأسست رسميًا في عام 2001، وتتضمن عدداً من الكيانات والسلطات التي تعمل تحت مظلتها. وتشمل هذه الكيانات جمارك دبي وسلطة موانئ دبي، بالإضافة إلى دائرة التخطيط والتطوير -تراخيص، وسلطة مدينة دبي الملاحية، ومكتب الوكيل الملاحي للسفن الخشبية، إلى جانب إدارة الاستثمار وإدارة الأمن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These entities are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department of Planning and Development - Trakhees, the Dubai Maritime City Authority, Marine Agency for Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.

رؤيتنــــا

تعزيــز مكانــة دبي كمركــز رائــد مستدام لدعــم القطـاع الاقتصادي علـــى الـصعيد الــعالمي.

Our Vision

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

مركز الاتصال 990 Call Center 800







